



မူဝါဒ မှတ်စု ။ ။ ရက် ၁၀၀၀ အတွင်းရှိ မိခင်နှင့်ကလေးများအား ငွေကြေးပံ့ပိုးခြင်း (Maternal and Child Cash Transfers – MCCT) ဖြင့် ပုညကူမှုကို လျော့ကျစေပြီး အာဟာရ ရရှိမှု တိုးတက်စေခြင်း



LIFT သည် မိခင်နှင့်ကလေးများအား ငွေကြေးပံ့ပိုးခြင်း အစီအစဉ်အတွက် ရန်ပုံငွေ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၄.၅ သန်း သုံးစွဲမည်။

မိခင်နှင့်ကလေးများအား ငွေကြေးပံ့ပိုးခြင်း အစီအစဉ်အပေါ် LIFT ၏ မူဝါဒ ပန်းတိုင် LIFT သည် အမျိုးသားအဆင့် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး မဟာဗျူဟာကို ပံ့ပိုးသည့် အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကြုံတွေ့နေရသော ပုညကူမှုအခြေအနေကို လျော့ကျစေရန် အတွက် မိခင်နှင့်ကလေးများအား ထိထိရောက်ရောက် ငွေကြေးပံ့ပိုးပေးခြင်းဖြင့် ခိုင်မာသော ရလဒ်ကောင်းများ ပေးစွမ်းနိုင်မည့် စီမံချက်များကို ရန်ပုံငွေ ပံ့ပိုးပေးလျက် ရှိသည်။

ရက် ၁၀၀၀ ကာလအတွင်း မိခင်နှင့်ကလေးများအား ငွေကြေးပံ့ပိုးခြင်း (MCCT) ဆိုတာ ဘာကိုခေါ်ပါသလဲ?

MCCT မှာ ရက်၁၀၀၀ကာလ (သန္ဓေသားမှစ၍ ကလေး၏ နှစ်နှစ်မြောက်မွေးနေ့အထိ) အတွင်းရှိ အသက် နှစ်နှစ် အောက် ကလေးငယ်ရှိသော မိခင်များ ကို ငွေကြေးပံ့ပိုးပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းကာလသည် ဘဝတစ်လျှောက်လုံး အကျိုးသက်ရောက်စေမည့် အာဟာရ ပြည့်ဝမှု၏ အရေးပါဆုံး အချိန်ကာလတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ အာဟာရပြည့်ဝစေမည့် အစားအစာများအတွက် ငွေကြေး ပိုမိုသုံးစွဲသင့်ပါသည်။

MCCT နှင့်အတူ အာဟာရနှင့်ဆိုင်သော သင်တန်းများနှင့် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် တကိုယ်ရည် သန့်ရှင်းမှုအတွက် ပစ္စည်းများ ပံ့ပိုးပေးခြင်းဖြင့် ပုညကူခြင်း (ဘဝအစတွင် အာဟာရ ကောင်းစွာ မရရှိခဲ့သည့်အတွက် ရှိသင့်သည့် အရပ်ထက် ပိုနေခြင်း)ကို လျော့ကျစေကြောင်း အထောက်အထားများလည်း တွေ့ရှိထားပါသည်။

MCCT တစ်ခုတည်းဖြင့် မလုံလောက်ခြင်း

MCCT အောင်မြင်ရန်မှာ လူထု၏ အမူအကျင့်ပြောင်းလဲနိုင်မှုပေါ်တွင်လည်း အခြေခံနေ ပါသည်။ အာဟာရပြည့်ဝမှုအကြောင်း အသိပညာပေးခြင်း၊ မိရိုးဖလာ အစားရှောင်ကြဉ်ခြင်း အလေ့အထများအား ပပျောက်စေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ တကိုယ်ရည် သန့်ရှင်းရေး၏ အရေးပါမှု ကို အကြံဉာဏ်များ ပေးခြင်းတို့ဖြင့် အမူအကျင့်ပြောင်းလဲမှု ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။ MCCTကို အာဟာရနှင့် တကိုယ်ရည်သန့်ရှင်းမှု နှင့် ဆိုင်သော ပညာပေးလုပ်ငန်းများနှင့် တွဲဖက်ဆောင်ရွက်မှသာ အောင်မြင်နိုင်ပါသည်။

LIFT ရန်ပုံငွေ ထောက်ပံ့ပေးသည့် မိခင်နှင့်ကလေးများအား ငွေကြေးပံ့ပိုးခြင်းအစီအစဉ်မှ ဘာတွေရရှိနိုင်ပါသလဲ?

LIFT သည် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ အပူပိုင်းဒေသနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်စီမံကိန်းများတွင် မိခင်နှင့်ကလေးများအား ငွေကြေးပံ့ပိုးခြင်းစီမံချက်များကို ရန်ပုံငွေ ပံ့ပိုးပေးနေပါသည်။ ၂၀၁၅-၂၀၁၈ ခုနှစ်ကာလအတွင်း ကလေးငယ်ပေါင်း ၅၉,၀၀၀၏ ပုညကူမှုကို လျော့ကျစေရန် LIFTမှ ရည်ရွယ်ထားပါသည်။

လူထုအား အာဟာရကောင်းစွာရရှိခြင်း၊ သက်မွေးမှုလုပ်ငန်း ကျွမ်းကျင်ခြင်း နှင့် ဝင်ငွေရလမ်း အမျိုးမျိုးရရှိခြင်းဖြင့် ၎င်းတို့၏ စီးပွားဖြစ်နိုင်စွမ်း အခြေအနေကို အပြည့်အဝရရှိအောင် LIFTက ပံ့ပိုး ကူညီပေးနေပါသည်။

MCCT က ဘာကြောင့်အရေးပါ ပါသလဲ?

- မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဦးရေ ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်တွင် ပုညကူခြင်းကို တွေ့ရှိရသည်။
- ကလေး၏ ဘဝအစ ရက်ပေါင်း ၁၀၀၀ အတွင်း အာဟာရချို့တဲ့ခြင်းသည် အလွန်အန္တရာယ်များပြီး အနာဂတ် ကာလ ကြီးထွားဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အဟန့်အတားဖြစ်စေပါသည်။
- LIFT ရန်ပုံငွေပံ့ပိုးသည့် တက်လမ်း စီမံကိန်းတွင် Save the Children မှ ဆောင်ရွက်သော ကနဦးစီမံချက်၏ ၁၂လကျော်ကာလအတွင်းတွင်ပင် ပုညကူခြင်းကို လျော့ကျစေသည့် ခိုင်မာသော ရလဒ်များကို တွေ့ရှိရပါသည်။



LIFT မိခင်နှင့်ကလေးများအား ငွေကြေးပံ့ပိုးခြင်း အစီအစဉ် (၂၀၁၅-၂၀၁၈)

စီမံချက်အမည်	တက်လမ်း MCCT ရခိုင်	LEGACY အပူပိုင်းဇုန်	Bright Sun မြစ်ဝကျွန်းပေါ်
စီမံချက်နေရာ	ပေါက်တော၊ မင်းပြား၊ ခြေပုံမြို့နယ်များ	ပခုက္ကူ၊ ရေစကြို၊ မလှိုင်မြို့နယ်များ	လပွတ္တာမြို့နယ်
ရွာအရေအတွက်	၁၈၂	၃၈၀ (ခန့်မှန်း) (ကျေးရွာစုပေါင်း၏ ၅၀ရာခိုင်နှုန်းခန့်)	၂၀၂ (ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန ၅ ခု၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ဖြစ်ပေါ်အတွင်း)
ငွေကြေးပံ့ပိုးမှုအပိုင်း	Save the Children (SC) မှတစ်ဆင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီများ၊ International Rescue Committee (IRC) ဝန်ထမ်းများမှတစ်ဆင့် <ul style="list-style-type: none"> အဆင့် ၁၊ SC ဝန်ထမ်းများမှ ကျေးရွာများရှိ အမျိုးသမီးများသို့ IRC ဝန်ထမ်းများတို့ကရိုက်ပေးခြင်း/ SC မှ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီများသို့ ပေးခြင်း 	PACT ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှု PGMF (PACT Global Microfinance Fund) <ul style="list-style-type: none"> PACT မှ အမျိုးသမီးများသို့ ငွေစုငွေချေးအသင်းများတစ်ဆင့် ပေးအပ်ခြင်း အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် PACT ငွေစုငွေချေးအသင်းမှ တိုက်ရိုက်ရရှိခြင်း/ PACT ဝန်ထမ်းများတစ်ဆင့် ပေးအပ်ခြင်း မြန်မာနိုင်ငံ သူနာပြု နှင့် သားဖွားအသင်း (Myanmar Nurse and Midwives Association - MNMA) <ul style="list-style-type: none"> ပခုက္ကူမြို့နယ် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ပေးအပ်နိုင်မည့် ပုံစံတစ်ခုကို စမ်းသပ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ 	ကျေးရွာကျန်းမာရေးကော်မတီများ <ul style="list-style-type: none"> 3MDG ကျေးရွာများမှ အမျိုးသမီးများကို ကျေးလက်ကျန်းမာရေး ကော်မတီများမှ တစ်ဆင့် တိုက်ရိုက်ပေးအပ်ခြင်း SC ဝန်ထမ်းများမှ ကျေးရွာကျန်းမာရေး ကော်မတီများကို မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဌာနအဆင့်တွင် ပေးအပ်ခြင်း၊ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနများမှ ငွေကြေးကို လက်ခံရရှိပြီးနောက် အမျိုးသမီးများကို ပြန်လည်ဖြန့်ဝေပေးခြင်း
အမျိုးသမီးတစ်ဦးလျှင် လစဉ်ရရှိမည့် ပံ့ပိုးငွေ	၁၃,၀၀၀ ကျပ် (တစ်လလျှင်) <ul style="list-style-type: none"> ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကောက်ယူထားသည့် အစားအသောက်အတွက် ကုန်ကျငွေ စစ်တမ်းအပေါ် အခြေခံပြီး ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု အတွက်ပါ ထည့်ပေါင်းထားသည်။ 	၁၀,၀၀၀ ကျပ် (တစ်လလျှင်) <ul style="list-style-type: none"> ရခိုင်ပြည်နယ် စီမံချက်ကို အခြေခံထားသည်။ 	၁၀,၀၀၀ ကျပ် (တစ်လလျှင်) <ul style="list-style-type: none"> ရခိုင်ပြည်နယ် စီမံချက်ကို အခြေခံထားသည်။
အမှုအကျင့် ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဆက်သွယ်ရေး	<ul style="list-style-type: none"> SC ဝန်ထမ်းများမှ တိုက်ရိုက်ပေးအပ်ခြင်း၊ တန်းတူအုပ်စုများ၊ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး ကော်မတီများမှတစ်ဆင့် ပေးအပ်ခြင်း 	<ul style="list-style-type: none"> SC ဝန်ထမ်းများမှ MNMA ကို သင်တန်းပေးခြင်း၊ MNMA မှ အမှုအကျင့် ပြောင်းလဲမှု ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း အမျိုးသမီးများကို ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုအတွက် ချိတ်ဆက်ပေးထားခြင်း 	<ul style="list-style-type: none"> ကျန်းမာရေး လုပ်အားပေးများ နှင့် သားဖွားဆရာမများပေးပေါင်းကာ လက်ရှိ ကျန်းမာရေးပညာပေးမှုများတွင် မရှိမဖြစ်အရေးပါသည် အဟာရ အကြောင်း ထည့်သွင်းခြင်း အမျိုးသမီးများကို ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုအတွက် ချိတ်ဆက်ပေးထားခြင်း
ဦးတည်အုပ်စုများ	ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအားလုံး (ကိုယ်ဝန်ဆောင်ချိန်မှ ကလေး အသက် နှစ်နှစ်အထိ)		
အကျိုးခံစားရသူ အရေအတွက်	<ul style="list-style-type: none"> ၁၀၆၅၄ ဦး (ကိုယ်ဝန်ဆောင်/နို့တိုက်မိခင်) ၁၀၆၅၄ ဦး (အသက်နှစ်နှစ်အောက် ကလေးများ) မှတ်ချက် - ၁၈လအရွယ် ကလေးရှိသော မိခင်များအနေဖြင့် တက်လမ်းစီမံကိန်း ၁ အတိုင်း စာရင်းသွင်းနိုင်သည်။	<ul style="list-style-type: none"> ၁၁၄၆၀ ဦး (ကိုယ်ဝန်ဆောင်/နို့တိုက်မိခင်) ၁၁၄၆၀ ဦး (အသက်နှစ်နှစ်အောက် ကလေးများ) 	<ul style="list-style-type: none"> ၅၀၀၀ ဦး (ကိုယ်ဝန်ဆောင်/နို့တိုက်မိခင်) ၅၀၀၀ ဦး (အသက်နှစ်နှစ်အောက် ကလေးများ)
သုတေသနဆိုင်ရာ မေးခွန်းများ	အဟာရရှိမှု အကျိုး ရက်တစ်ထောင်အတွင်း ကလေးများ၏ ပညာကို လျော့ကျစေရန်အတွက် ငွေကြေး ပံ့ပိုးခြင်းနှင့် အမှုအကျင့်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်မှုများ မည်သည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်ပါသလဲ? ပံ့ပိုးမှုပုံစံ SC ဝန်ထမ်းများမှတစ်ဆင့်ပေးခြင်းနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနများမှတစ်ဆင့် ပေးခြင်းတို့၏ ငွေကြေးကုန်ကျရမှုနှင့် ရလဒ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မည်သို့သော ဖြစ်ထွန်းနိုင်မှု နှင့် ထိရောက်မှုတို့ ရရှိနိုင်ပါသလဲ?	အဟာရရှိမှု အကျိုး ရက်တစ်ထောင်အတွင်း ကလေးများ၏ ပညာကို လျော့ကျစေရန်အတွက် ငွေကြေးပံ့ပိုးခြင်းနှင့် အမှုအကျင့်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်မှုများ မည်သည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်ပါသလဲ? ပံ့ပိုးမှုပုံစံ MNMA ဝန်ထမ်းများမှတစ်ဆင့်ပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ပေးခြင်းတို့၏ ငွေကြေးကုန်ကျရမှုနှင့် ရလဒ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မည်သို့သော ဖြစ်ထွန်းနိုင်မှု နှင့် ထိရောက်မှုတို့ ရရှိနိုင်ပါသလဲ?	အဟာရရှိမှု အကျိုး ရက်တစ်ထောင်အတွင်း ကလေးများ၏ ပညာကို လျော့ကျစေရန်အတွက် ငွေကြေး ပံ့ပိုးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ အတွက် အမှုအကျင့်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်မှု များ မည်သည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်ပါသလဲ? ပံ့ပိုးမှုပုံစံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနများမှတစ်ဆင့် ပေးခြင်း၏ ငွေကြေးကုန်ကျရမှုနှင့် ရလဒ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မည်သို့သော ဖြစ်ထွန်းနိုင်မှု နှင့် ထိရောက်မှုတို့ ရရှိနိုင်ပါသလဲ?
သုတေသနကဏ္ဍ	ကနဦးစီမံချက်ရွာ ၃၀တွင် ကောက်ယူထားသည့် စစ်တမ်း <ul style="list-style-type: none"> ငွေကြေး နှင့် အမှုအကျင့်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်မှုများ ရရှိသည့် စီမံချက် ရွာ ၁၅ရွာ အမှုအကျင့်ပြောင်းလဲရေးဆောင်ရွက်မှုများ သာ ရရှိသည့် ၁၅ရွာ 	ရွာအားလုံးကို နှိုင်းယှဉ်ချက် ၃ခုဖြင့် တိုင်းတာခြင်း <ul style="list-style-type: none"> ငွေကြေးသာ ပံ့ပိုးပေးခြင်း ငွေကြေး နှင့် အမှုအကျင့်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှုများ ပံ့ပိုးခြင်း ငွေကြေးသော်လည်း အမှုအကျင့်ပြောင်းလဲမှု ဆိုင်ရာဆောင်ရွက်မှုများသော်လည်း မရရှိခြင်း 	ပံ့ပိုးမှု ရသည့်ရွာများနှင့် မရသည့် ရွာများကို နှိုင်းယှဉ် တိုင်းတာခြင်း <ul style="list-style-type: none"> လပွတ္တာရှိ ရွာပေါင်း ၂၀ရွာတွင် ငွေကြေး နှင့် အမှုအကျင့်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှုများ ပံ့ပိုးခြင်း ငပုတောကျေးရွာရှိ ရွာပေါင်း ၂၀ရွာ တွင် ငွေကြေး သော်လည်း နှင့် အမှုအကျင့် ပြောင်းလဲမှု ဆိုင်ရာဆောင်ရွက်မှုများ သော်လည်း ပံ့ပိုးမှုမရခြင်း



Livelihoods and Food Security Trust Fund



LIFT is managed by UNOPS

From the private sector, the Mitsubishi Corporation is a donor.

lift-fund.org | facebook.com/liftfund | twitter.com/liftfund